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mulighed for at kunne sejle til Kangaatsiaq.  

(Medlem af Inatsisartut Villy Olsvig, Inuit Ataqatigiit).  

 

Fra Siumut vil vi indledningsvis takke for dette forslag til forespørgselsdebat. 

De trafikale forhold herhjemme er ikke altid de bedste, idet landet er vidtstrakt, og idet vi kun er 

ganske få der bebor landet. Derfor er vi da også allesammen klar over, at vi ikke er mange om at 

betale gildet. I Siumut hvor vi også er fuldt ud klar over dette forhold, har vi til gengæld en række 

grundlæggende forudsætninger, vi mener skal være i orden; der skal afsættes penge til den 

trafikale service, den trafikale organisering skal så vidt det overhovedet er muligt være godt 

tilrettelagt, de penge der bevilges skal udnyttes på den bedst mulige måde, og alle disse forhold 

skal tilsammen udgøre grundlaget for en god service. 

Herudover kan vi i Finansloven se, at der er afsat betydelige finanser til, at støtte Arctic Umiaq 

Lines drift. Det fremgår således, at der ikke kan skabes overskudsgivende drift på disse ruter. På 

det foreliggende grundlag mener vi derfor fra Siumut, at Naalakkersuisoq i sin svarredegørelse 

klart og tydeligt har forklaret den ordning, der er gældende i dag. 

Herudover er vi bekendt med, at der løbende foretages vurderinger og evalueringer fra 

Naalakkersuisut og Arctic Umiaq Line.  

Med disse bemærkninger vil vi opfordre Naalakkersuisut til løbende at foretage de nødvendige 

vurderinger, og dermed altid kunne bane vejen for løbende forbedringer. 

 

Tak. 

Jens-Erik Kirkegaard 

Siumut 


